
Protokollsanteckning till §11, KF 2011-11-28 
 

Det har länge stått klart att socialnämndens ekonomistyrning har varit utom kontroll. När 

socialnämnden tog beslut om äskande av budget 2012 i september var vi tydliga med hur volatil 

situationen var och fortfarande är. Mindre än en månad efter budgetbeslutet materialiserades 

farhågan att 2010 års underskott fanns kvar. 

Med 2010 års ram på 221Mkr kommer underskottet 2011 landa på runt 32Mkr. I ramförslaget finns 

en ökning av socialnämndens ram med 8Mkr. Bedömningar inom förvaltningen ger vid hand att den 

realistiska helårsbesparingen 2012 ligger på runt 10Mkr med de förslag som ligger just nu. Det är inte 

realistiskt att tro att ytterligare besparingar kommer ge effekt under 2012. 

Kvar finns ett oadresserat underskott runt 14Mkr. Förslaget är att socialnämndens underskott 

hanteras mot kommunens resultat som ironiskt nog även det uppgår till 14Mkr. Därmed är det min 

bedömning att kommunens överskott om 2% inte kommer att nås utan budgeten i realiteten är 0-

budget. 

I en tid när osäkerheterna i makroekonomin är större än på länge, väljer vi att öka på risken genom 

en budget utan reellt överskott. För att hantera risken skulle en uttaxering på ytterligare en 50 öre 

behövas. Jag noterar att inte ens Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och SPI i skuggbudgeten 

adresserar problemet med sin föreslagna femöring, så bevisligen är stödet för att lägga en nollbudget 

kompakt. 

Det är med kluvet hjärta jag yrkar bifall till liggande budgetförslag från femklövern. På flera områden 

görs antagande som, utifrån min bedömning, riskerar att leda till glädjekalkyler. Men efter denna 

debatt  kan ingen av oss säga att vi inte visste, utan att vi accepterar riskexponeringen med öppna 

ögon och kommer behöva agera disciplinerat därefter under det kommande året.  
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